規格標準管理明細

編號	76
規格標準分類	工業類
環保標章規格標準	洗衣業
版本	1.0.1
更新日期	2011/09/15
環保標章規格標準英文名稱	Textile Cleaning Services
產品相關標示	低污染
產品相關英文標示	Low Pollution
規格標準內容	 本規格標準適用範圍爲提供客戶衣物等紡織品水洗及乾洗服務之業者。 公司應以政策性宣示以水洗爲主。 一般外套洗滌,使用水量不可超過12公升/每公斤衣物。 供乾及清洗過程之消耗電量不可大於0.5千瓦小時/每公斤衣物。且於每個清潔設備消耗電量不可超過0.2千瓦小時/每公斤。 烘乾及清洗過程之消耗蒸汽量不可大於0.7公斤/每公斤衣物。且於每個清潔設備消耗蒸汽量不可大於0.2公斤/每公斤衣物。 所使用之洗衣清潔劑需符合環保標章規格標準。 所使用漂白劑不得含氣。 乾洗用溶劑僅可爲有機碳氫化合物及其他非鹵族溶劑,且油氣回收率應達90%以上。 標章使用者之名稱及住址須清楚記載於提供服務者之相關文件或包裝上。 本服務之相關文件或包裝上須標示「低污染」。
規格標準英文內容	 This standard applies to textile cleaning service using either the dry-type or wet-type cleaning process. The service provider shall declare in its policy that it uses mainly the wet-type process. For cleaning of coats/jackets, the water used shall be less than 12 kg-water/kg -textile. The electricity used in the drying and cleaning process shall not be greater than 0.5 kWh/kg-textile. The electricity consumption of each cleaning machine shall not be greater than 0.2 kWh/kg-textile. The steam used in the drying and cleaning process shall not be greater than 0.7 kg/kg-textile. Steam consumption at each cleaning machine shall not be greater than 0.2 kg-steam/kg-textile. The detergent used for cleaning shall meet the requirements of Green Mark detergent category. The whitening agent or bleach used shall not contain chlorine. The solvent used for dry cleaning shall be organic hydrocarbon or other nonhalogenated solvent, also the vapor recovery ratio of solvent shall be greater than 90%. The name and address of the Green Mark user must be clearly printed on the product or on the packaging material. For non-manufacturing Logo user, the manufacturer's name and address shall also be shown. The product or the packaging material shall bear a label reading "Low Pollution".